
I Göteborgsområdet samverkar Västra Götalandsregionen, Göteborgs Stad, Härryda kommun, Mölndal stad, Partille kommun och Öckerö kommun. 

 

 
 
 Sida 1 av 5 

www.vardsamverkan.se/goteborgsomradet 

 

Minnesanteckningar Temagrupp Äldre 

Datum: 2022-09-21 

 

 

Närvarande: Catharina Johanson Ordförande TGÄ 
Avdelningschef för Bistånd- & Hälsa Partille kommun.  
Camilla Lundqvist Processledare Temagrupp Äldre  
David Gembäck bitr. verksamhetschef på MGA mottagningen 
Östra Sjukhuset. 
Lotten Phil Sjukhustandläkare, bedömningstandläkare SU Mölndal  

Ingegärd Ljungqvist Verksamhetschef Rehabilitering, Hälso och-sjukvård 
Göteborgs Stad 

Mona Månsson Verksamhetschef Hälso och- sjukvård Göteborgs Stad 
Anna Hildesson Verksamhetschef Härryda Kommun 
Snezana Hadziselimovic Verksamhetschef på Citysjukhuset plus 7 i 
centrum. 
Arto Niskala Verksamhetschef, Öckerö kommun 

Anne-Charlotte Larsson Processledare LGS 

Förhindrade: Anna Hyltner Enhetschef område 3 SU/M Geriatrik 

Mari Berg Vårdcentralchef Närhälsan Torslanda vårdcentral  
Marie Gardtman Verksamhetschef Angereds Närsjukhus 
Daniel Johansson bitr. verksamhetschef SU/S Akutmedicin och Geriatrik 
Lena Holmqvist-Henriksson Enhetschef för Geriatriskt 

utvecklingscentrum SU  

Christina Wadell Områdeschef Hemsjukvård, Mölndals stad 

Tid: 13.30-16.00 via Teams 

 

Mötespunkter: 
 

David Gembäck meddelar att han ska gå på föräldraledighet, Shirin Pazihre ersätter honom i 

TGÄ efter den 18 november. 

 
Föregående mötesanteckningar : Godkänns 
Temagrupp Äldre - Samverkan i Göteborgsområdet (vardsamverkan.se) 
 

Laget runt   

SU:  Har haft få patienter som väntat på utskrivning i sommar. Väldigt tacksamma för gott 

samarbete med kommunerna. Haft färre platser öppna gentemot tidigare år. 

Beläggningsgraden har dock varit hög på 110-130%. De som är inneliggande har haft 

omfattande hälsosjukvårds behov.  

Från och med måndag 26/9 återinför ambulansen dynamisk körning igen och kommer leda 

ambulansen till det sjukhus med lägst beläggning.  

 

 

https://www.vardsamverkan.se/organisation/delregionalvardsamverkan/kommun-och-sjukvard---samverkan-i-goteborgsomradet/organisation/aldre/
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Göteborg Stad: Upplever att sommaren gick över förväntan i hela av staden även om vissa 

enheter kämpat med bemanningsproblematik. Har använt sig av bemanningspersonal för att 

lösa semestrar, även för arbetsterapeuter & fysioterapeuter. 

Har lyckats behålla goda flöden på korttidsplatserna. 

Härryda: Hade kritiskt bemanningsläge innan sommaren med men blev hanterbart under 

sommaren då viss bemanning togs in. Har gått bra under sommaren trots förväntningarna. 

Haft inflyttningsstopp på ett av de privata äldreboendena vilket ställde krav på att kommunen 

skapade fler platser.  

Primör: Sommaren har gått över förväntan. Hade lite oro inför specialistvården men det har 

fungerat över förväntan.  

Öckerö: Sommaren har varit den svårast på länge pga. rekryteringsläget. Rekryterade under 

hela sommaren och har därav ändå kunnat hålla igång verksamheten. Beskriver 

samarbetssvårigheter med SU/M Ortopeden vid utskrivningar pga kommunikationsbrist.  

Partille Sommaren har varit över förväntan. Fanns mycket oro inför brist på omsorgspersonal 

men det löste sig.  
 
 
- Statistik in och utskrivningsprocessen 
https://www.vardsamverkan.se/omraden/trygg-och-effektiv-utskrivning-fran-sluten-vard/ 
 
Dialog om hur vi ska titta på statistiken framöver. Önskemål finns att titta på SIP statistiken lite 
mer noga. Beslutar att processledare förbereder extra genomgång av områdes statistik precis 
som till LGS 2ggr/år. Deltagare läser de månatliga rapporterna själv inför mötena.  
 

Aktuella frågor 

 
-Info om förändring i Kokboken 2022- punkt flyttas till TGÄ i november då Dragan hade 
förhinder. 
 
- In/utskrivningsprocessen efter sommaren. Representant för UG SAMSA inbjudna för 
uppföljning efter vårens presentation. /Ingmar, Marie och Helen 
Dialog om hur materialet som tidigare presenterats har använts och om det märkts någon 
skillnad under sommaren? Vilka framgångsfaktorer syns? 
 
Partille använde presentationen för diskussion i arbetsgruppen för äldre vilket skapade bra 
dialog. Härryda hade frågan uppe på NOSAM då vårdcentralernas organisation inte riktigt är 
organiserad för att arbeta enligt riktlinjerna. I Öckerö fungerar det mycket bra och man arbetar 
i enlighet med riktlinjen. Lyfter värdet i att planeringssjuksköterskorna på vårdcentralen har 
erfarenhet från kommunal hälsosjukvård. Beskriver också att omfattande utbildningsinsatser 
kring SIP har skett både hos kommun och vårdcentraler vilket tros vara framgångsfaktor.  
Göteborg stad har använt presentationen som underlag för dialog i olika forum för att skapa 
samsyn. 
Primör vittnar om vårdcentralernas olikheter i patientgrupper och hur de påverkar deras 
kunskap kring in- och utskrivningsprocessen. Viktigt att öka kunskaperna hos alla 
vårdcentraler.  
Marie Blixt berättar att det på Hisingen finns vårdcentraler där det fungerar väldigt bra och 
föreslår lärande av varandra.  
 
Härryda beslutar att göra studiebesök i Öckerö. Dialog om hur ska vi förankra spridningen och 

https://www.vardsamverkan.se/omraden/trygg-och-effektiv-utskrivning-fran-sluten-vard/
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koppla ihop det med SIP-utbildningarna, chefsatsningar etc.  
Processledare tar frågan tillbaka till samverkan. Beslut att vi kompletterar presentationen med 
länk till SIP-riktlinjen och hälso- och sjukvårdsavtalet då tanken när den skapades inte var att 
den skulle spridas enskild. Se bilaga. 
 
-Uppföljning arbetsgrupp kring vad som föregår inskrivning i kommunal hälsosjukvård. 
/Ingegärd och Camilla 
Genomgång av PP:n som arbetsgruppen tagit fram. Beslutar att temagruppen får materialet via 
mail för noggrann genomläsning och återkoppling till Camilla senast 12oktober. Vid eventuella 
revideringsbehov får arbetsgruppen arbeta igenom förslaget igen inför nästa möte, om 
förslaget godkänns sprids det via linjen och samverkan efter återkoppling från processledare 
temagrupp äldre.  
Viktigt att detta inte blir en lokal rutin utan ett förtydligande utifrån de avtal som redan styr 
våra verksamheter. 
 
-Uppföljning TAIK(Tandhygienist i kommunen), ansökan om medel. 
Överenskommelse om samverkan_Munhälsa vgregion.se) [mellanarkiv-offentlig.vgregion.se] 
Partille har ansökt om medel. Sista ansökningsdag är sista september till processledare för LGS 
anne-charlotte.larsson@vgregion.se 
 
-Utvärdera den delregionala rutinen om kontakt och kommunikation med 
Närsjukvårdsteamen på Sahlgrenska./David Gembäck 
Delregional rutin Närsjukvårdsteam SU-Kontakt och kommunikation (vgregion.se) 
[mellanarkiv-offentlig.vgregion.se] 
Har inkommit återkoppling från de flesta NOSAM områden. Generellt tycker de flesta att 
närsjukvårdsteamet är bra men att de behöver bli bättre på kommunikation om när de varit 
hemma hos patient och säkra hantering vid ex läkemedelsändringar. Några ytterligare 
förbättringsförslag har inkommit. David reviderar dokumentet som mailas ut av processledare 
TGÄ för genomlysning inför beslut om ny version till nästa möte.  
 
-Nomineringsförslag till länsgemensam styrgrupp psykisk hälsa från 
primärvård/vårdcentral  
Styrgrupp Psykisk hälsa - Vårdsamverkan i Västra Götaland (vardsamverkan.se) 
[vardsamverkan.se] 
Länsgemensam styrgrupp psykisk hälsa bemannas via delregional vårdsamverkan.  
Fr.o.m. hösten lämnar Stina Benderix styrgruppen och frågan om nomineringsförslag till 
efterträdare från primärvård/vårdcentral ställs till TG Äldre och TG Psykiatri.  
Förslag ska till LGS beredningsgrupp inför möte 13 oktober. 
 
Beslut att processledare TGÄ mailar ut frågan till vårdcentralernas representanter i TGÄ då 
ingen har inkommit med förslag och alla inte är närvarande vid dagens möte. Förslag till 
nominerad behöver vara deltagare i temagruppen.  
 
-Nomineringsförslag till ny ordförande TGÄ?  
Nuvarande ordförande uppdrag tar slut vid årsskiftet. Ordförandeskapet övergår sedvanligt till 
regionen, denna gång SU, under kommande period. Val av representant behöver vara klart 
senast till TGÄ i november.  
Frågan tas med tillbaka och förslag återkopplas inför nästa TGÄ.   
 
-Information LGS/Anne-Charlotte 
https://www.vardsamverkan.se/organisation/delregionalvardsamverkan/kommun-och-
sjukvard---samverkan-i-goteborgsomradet/organisation/ledningsgruppen-for-samverkan-lgs/ 
 

https://urldefense.com/v3/__https:/mellanarkiv-offentlig.vgregion.se/alfresco/s/archive/stream/public/v1/source/available/SOFIA/RS6895-621728397-1100/SURROGATE/**Averenskommelse*20om*20samverkan_Munh**Alsa.pdf__;w5YlJcOk!!D7T54aRJsb59!Dqljms1Z2aA2uC5KJc-a2Qv4Rh_Wa2zPVfPkbrooG4NMc1fJCZCxdz8zVCJ6GBi4hhTvwE5auJ-o_2oS-A6T1ckdNL3RKoRKJTN-GHEw8KvaDgcEguZT88I$
mailto:anne-charlotte.larsson@vgregion.se
https://urldefense.com/v3/__https:/mellanarkiv-offentlig.vgregion.se/alfresco/s/archive/stream/public/v1/source/available/SOFIA/RS6895-621728397-847/SURROGATE/Delregional*20rutin*20N**Arsjukv**Ardsteam*20SU-Kontakt*20och*20kommunikation.pdf__;JSXDpMOlJSUl!!D7T54aRJsb59!E8Fd2tZZPqbz_rR9WM-7EmAUT_DsNMJDuXqRkQ5GPAVsGwhMakDgbAngBy_2ZeoQxqRtpHXWpSuprPjtQzjs7Wi5kkIE9bTgypAVXaA51-Mf6U81QMw$
https://urldefense.com/v3/__https:/mellanarkiv-offentlig.vgregion.se/alfresco/s/archive/stream/public/v1/source/available/SOFIA/RS6895-621728397-847/SURROGATE/Delregional*20rutin*20N**Arsjukv**Ardsteam*20SU-Kontakt*20och*20kommunikation.pdf__;JSXDpMOlJSUl!!D7T54aRJsb59!E8Fd2tZZPqbz_rR9WM-7EmAUT_DsNMJDuXqRkQ5GPAVsGwhMakDgbAngBy_2ZeoQxqRtpHXWpSuprPjtQzjs7Wi5kkIE9bTgypAVXaA51-Mf6U81QMw$
https://urldefense.com/v3/__https:/www.vardsamverkan.se/organisation/styrgrupp-psykisk-halsa/__;!!D7T54aRJsb59!D3mz_muHWo0MBKKaB599Jf9rG7mp3G1QMzbeKohZzrYndY1mZ-aW95ti-6kAHZ_GkUDlNgWgDscmaRa9BksaZ9gG3Orz8J1KHrojDjqdaAJyZVYBJX5zN7g$
https://urldefense.com/v3/__https:/www.vardsamverkan.se/organisation/styrgrupp-psykisk-halsa/__;!!D7T54aRJsb59!D3mz_muHWo0MBKKaB599Jf9rG7mp3G1QMzbeKohZzrYndY1mZ-aW95ti-6kAHZ_GkUDlNgWgDscmaRa9BksaZ9gG3Orz8J1KHrojDjqdaAJyZVYBJX5zN7g$
https://www.vardsamverkan.se/organisation/delregionalvardsamverkan/kommun-och-sjukvard---samverkan-i-goteborgsomradet/organisation/ledningsgruppen-for-samverkan-lgs/
https://www.vardsamverkan.se/organisation/delregionalvardsamverkan/kommun-och-sjukvard---samverkan-i-goteborgsomradet/organisation/ledningsgruppen-for-samverkan-lgs/
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- Handlingsplan 2022  

 

Genomgång av handlingsplanen och dialog kring uppföljning av läkarmedverkan, 
läkemedelsgenomgångar och suicidprevention.  
Beslutar att bjuda in Alexandra Nordström, ny delregional Samordnare för Suicidpreventivt 
arbete inför revidering av handlingsplanen 2023. 
 
- Samverkansdokument knä höft plastik in och utskrivning/Camilla 
Arbetsgruppen återkopplar förslag att pausa arbetet i väntan på bland annat ny riktlinje för 
öppenvårdsprocessen. Den tidigare versionen av detta dokument har inte tagit hänsyn till vare 
sig riktlinjen för in & utskrivning eller SIP riktlinjen vilket måste vävas samman.  
Beslutet bifalles och frågan lyfts igen när reviderade rutiner finns på plats.  
  
När och hur träffas vi 16 november?  
Beslutar att vi ses fysiskt i Partille den 16 november mellan 13.30-16.30. Kallelse med mer 
detaljerad inbjudan kommer veckan innan mötet.  
 

Kommunikation från mötet 

- TGÄ har haft en arbetsgrupp igång med frågan om vad som ska föregå beslut om 
inskrivning i kommunal hälsosjukvård. Mål att skapa samsyn mellan region och 
kommun och lyfta det som redan finns och som styr våra uppdrag.  
Framtagen PowerPoint kommer publiceras och spridas i linjen samt 
samverkansstrukturen.  
 

- Revidering av delregionala rutinen om kontakt och kommunikation med 
Närsjukvårdsteamen på Sahlgrenska är pågående.  Ny reviderad version väntas vara 
klar till Temagrupp Äldre 16 november efter input från våra NOSAM.  
 

- Uppföljning av In- och utskrivningsprocessen med hjälp av UG SAMSA. Viktigt att vi 
arbetar efter de avtal och riktlinjer vi har och har fokus på individens bästa. 
Uppdaterad presentation finns att använda för att alla ska kunna använda i sin 
verksamhet med fokuset vad kan den egna verksamheten ändra för att bättre bidra till 
efterlevnad. Se bilaga.  
 

Kort information 
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- Sommaren har gått över förväntan för många verksamheter tack varje hårt arbete från 

alla parter. Sahlgrenska sjukhuset har haft historiskt lågt antal utskrivningsklara 

patienter som fått vänta.  

- Viktigt att vi fortsätter arbeta med in- och utskrivningsprocessen och ökar antalet 

SIP:ar både innan och efter sjukhusvistelse när det finns behov av flera huvudmän och 

den enskilde samtycker.  

- Arbete gjort i Temagrupp äldre för att skapa samsyn kring vad ska föregå inskrivning i 

kommunal hälsosjukvård.  

- Revidering av delregionala rutinen om kontakt och kommunikation med 

Närsjukvårdsteamen på Sahlgrenska väntas klar i november.  

 

Parkeringsplats 

- Hur fungerar överrapportering från korttiderna? /Mona 
Pausas då inga primärvården inte är närvarande. Processledare LGS meddelar även att detta 
kommer förtydligas i den nya riktlinjen för öppenvårdsprocessen.  
 
-Demensutredning korttid? /Ingegärd 
Pausas då inga primärvården inte är närvarande 
Ordförande Catharina Johansson 
 

 

 

Vid anteckningarna:  

Camilla Lundqvist 

 

SIP:ar

